
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Informace z úřadu  

* Připomínáme, ţe stále platí nabídka bezplatné dopravy starších, nemohoucích občanů nebo občanů, kteří 

nemají k dispozici automobil, k lékaři. Dále zajistíme i dovoz léků a zdravotnického materiálu z lékárny. Jiţ 

jste někteří tuto sluţbu obce vyuţili a my pro vás rádi tuto sluţbu opět zajistíme. 

 

* Trošku jsme upravili a zpřehlednili webové stránky obce. Nejnovější aktuality jsou nyní v tzv. 

dlaţdicovém řazení, snad to bude uţivatelům stránek vyhovovat. Web je jiţ trošku zastaralý, plně uţ 

nevyhovuje uţivatelským poţadavkům a vyţadoval by pořádnou obměnu. Bohuţel to znamená větší finanční 

investici, a to uţ asi bude na novém zastupitelstvu, jak se k tomu postaví, neboť letos jsou jiné přednější 

platby.  

 

* Ke stočnému: děkujeme všem, kteří uhradili stočné včas. Bylo to i pro nás zkušební první vyúčtování a  

snad proběhlo hladce.  

Informace pro ty, kteří platí stočné dle vodoměrů: od firmy VHOS máme informaci, ţe byly v červenci 

Periodický tisk územního samosprávného celku * ročník 2022  



měněny nějaké vodoměry v obci. Majitelé nemovitostí, kde byl vodoměr vyměněn nám tuto skutečnost musí 

nahlásit –tj. nové číslo a stav, popřípadě dodat fotografii a bylo by vhodné donést k nahlášené změně i 

montáţní list. Pokud bude zjištěn při dalším vyúčtování (v prosinci) rozpor, bude výše stočného počítána 

k tíţi odběratele a nebude brán zřetel na pozdě nahlášené změny. 

 

*omezení dopravy v Poličce z důvodu opravy komunikací: I. etapa zahrnuje celou ulici Nádraţní (ulice od 

Kréty k plaveckému bazénu) a část ulice Eimova od pošty (od čp. 245) po křiţovatku s ulicí Nádraţní. Práce 

budou probíhat během prázdnin a podzimu aţ do konce tohoto roku. Aktuálně je pro automobily uzavřena 

ulice Nádraţní, pro pěší je ulice průchozí, obchody jsou otevřené. II. etapa je plánována pro příští rok a 

zahrnuje zbývající část ulice Eimova od křiţovatky s ul. Nádraţní po křiţovatku s ulicí Vrchlického a 

Starohradská.                                                                                                                               Zdroj: Město Polička  

 

* Odbor dopravy a silničního hospodářství Krajského úřadu Pardubického kraje poskytuje informace 

občanům k jízdním řádům veřejné linkové osobní dopravy, kterou objednává Pardubický kraj: I nadále 

přetrvává nedostatek řidičů u dopravce BusLine Pardubicko s.r.o. Tento stav vede k nezajištění některých 

spojů. Tímto výpadkem spojů jsou především dotčeny okresy Ústí nad Orlicí a Svitavy. Kaţdý den na 

webových stránkách  Pardubického kraje i společnosti OREDO s.r.o., jsou zveřejňovány spoje, které pro 

následující dny nebudou zajištěny. Protoţe se tyto spoje pro kaţdý den z části mění, nemají cestující jistotu 

dopravního spojení. Proto bylo rozhodnuto tento nevyhovují stav napravit a to takovým způsobem, který 

povede ke stabilizaci dopravy od 1. 8. 2022. Tedy jinak řečeno, od 1. 8. 2022 kaţdý spoj uvedený v jízdním 

řádu bude zajištěn. Aby tato stabilizaci byla zajištěna, musí se přistoupit k omezení některých spojů. Jedná se 

o zrušení 40 spojů v pracovních dnech a 10 spojů o víkendech. Jízdní řády budou vylepeny na zastávkách a 

budou k dispozici na webových aplikacích, které vyhledávají dopravní spojení. 

Ze stejných důvodů můţe dojít k úpravám jízdních řádů i od měsíce září. Odbor dopravy KÚ Pardubického 

kraje se zaměří především na zajištění dopravy z/do školských zařízení a samozřejmě i na to, aby případný 

počet rušených spojů byl co nejmenší.                                                                                         Zdroj: Krajský úřad Pardubického kraje 

 

 Slovo starosty … 
Vážení spoluobčané, 

oprava místních komunikací probíhá bohužel s komplikacemi. Pokud nedělá potíže například počasí, postaví 

si hlavu technika. Po její opravě -  předpoklad je 11. srpna – se práce opět rozjedou a budeme pokračovat s 

pokládkou živičných povrchů na místních komunikacích. 
 

Rád bych odpověděl na vaše dotazy, proč tuto cestu opravujeme a jinou zase ne a objasnit připomínky „ jak 

by se to mělo správně opravovat“.  

To jak vypadaly cesty před výstavbou kanalizace všichni víme. Celá desetiletí se opravy cest odkládaly, 

nebyly na ně peníze a také častým a logickým důvodem byla vyhlídka výstavby kanalizace. Výstavba 

gravitační kanalizace se obci prodraží o 35 mil. korun, než původně navržená tlaková varianta kanalizace. I 

přesto se nám podařilo našetřit 10 mil. korun, aby se mohly opravit komunikace dotčené výstavbou 

kanalizace, tak i ostatní cesty. Prvotní a probíhající opravy se týkají především těch komunikací, kde je 

potřeba zajistit v zimním období údržbu. Do budoucna počítáme s postupnou opravou zbývajících cest. 

K tomuto účelu je u čističky nadrceno kamenivo, kterým se budou zpevňovat podkladní vrstvy komunikací s 

následným položením živičného povrchu. 

Kdyby se měly opravovat cesty tak, jak si někteří myslí, že by to mělo jít a jak by chtěli -  únosnost, sklon a 

výška vozovky,  odvodnění aj., musela by se vytvořit projektová dokumentace, která by toto vše řešila a podle 

které by se prováděla následná výstavba.  K takovým zásahům na komunikacích by muselo být i stavební 

povolení, majetkové vypořádání pozemků pod cestami a tak dále. Toto vše jsem konzultoval na příslušných 

úřadech. Obec by také na takové opravy musela mít připraveno cca 40 až 50 mil. korun (což nemáme), a 

proto jsme se rozhodli provádět opravu komunikací po výstavbě kanalizace způsobem, který nyní probíhá, to 

znamená tak, abychom opravili co nejvíce cest a měli na to peníze. 

Pracovníci obce nyní postupně upravují krajnice již hotových komunikací, ale někteří občané si kolem svých 

domů tuto práci udělali sami, za což jim moc děkuji. K těmto účelům je stále k dispozici hlína u ČOV.  

Děkuji všem občanům i firmám za shovívavost, trpělivost a ochotu snášet občasná omezení spojená 

s pracemi na místních komunikacích i hlavní silnici. Musíme si stále uvědomovat, že projíždíme stavbou, ať 

je v jakékoliv fázi.                                                                                                            Starosta M. Serafin 



Usnesení zastupitelstva obce, které se konalo 15. 6. 2022 
Zastupitelstvo obce na svém zasedání mimo jiné schválilo:  

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje zprávu o přezkumu hospodaření obce za rok 2021. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje účetní závěrku sestavenou k 31. 12. 2021 a výsledek hospodaření obce 

za rok 2021. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje Závěrečný účet obce za rok 2021 a celoroční hospodaření obce bez 

připomínek a výhrad, tak jak byl zveřejněn. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje záměr prodat obecní pozemek p. č. 2637 o výměře 58m
2
 v k.ú. Oldřiš 

u Poličky druh pozemku zahrada. Cena bude stanovena trţní cenou v místě a čase obvyklou pro prodávaný 

pozemek 

       - Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje Ing. arch. Helenu Kočišovou, Atelier A.VE, M., Brno, na vypracování   

       Změny č. 2 územního plánu Oldřiš z důvodu odstoupení od smlouvy vybraného urbanisty Ing. arch. Jiřího   

       Hály ze zdravotních důvodů. Výběr zhotovitele na pořízení Změny č. 2 je odůvodněn v zápise, který je    

       přílohou tohoto usnesení. 

-Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje Smlouvu o dílo s Ing. arch. Helenou Kočišovou, Atelier A.VE, M., 

Brno, kde předmětem smlouvy je vypracování Změny č. 2 územního plánu Oldřiš. 

 Zastupitelstvo obce neschvaluje:  

 Zastupitelstvo obce Oldřiš neschvaluje návrh rozpočtové opatření č. 3/2022. 

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

 - Zastupitelstvo obce Oldřiš bere na vědomí informace od pana ředitele ZŠ o stavu počtu ţáků ve škole a 

důvodech čerpání financí z rezervního fondu ZŠ 

-  Zastupitelstvo obce Oldřiš bere na vědomí Závěrečný účet za rok 2021 dobrovolných svazků obcí AZASS,    

Mikroregionu Poličsko, Kraj Smetany a Martinů, DSO Oldřiš-Borová 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš bere na vědomí informace o postupu oprav na místních komunikacích v obci. 
 

Tyto informace jsou uváděny z důvodu přehlednosti a ochrany osobních údajů ve zkrácené formě, kaţdý občan má právo nahlédnout do zápisů ze 

zasedání a zjistit tak veškeré podrobnosti o průběhu zasedání a schválených usneseních. Rozpočtová opatření jsou zveřejněna na webových stránkách 

obce www.oldris.cz/úřední deska/rozpočet obce a hospodaření obce 

 

Volby do zastupitelstev obcí 2022 - 

informace pro voliče 
 

Volby se konají ve dvou dnech: 

 

v pátek 23. 9. 2022 - od 14:00 hodin do 22:00 hodin, 

v sobotu 24. 9. 2022 - od 8:00 hodin do 14:00 hodin. 
 

Sčítání hlasů proběhne v sobotu 24. 9. 2022 ihned po uzavření 

volebních místností. 

  

Hlasování na zastupitelských úřadech v zahraničí pro volby do zastupitelstev obcí není možné. Volič 

hlasuje pouze ve volebním okrsku, kde je zapsán ve stálém seznamu voličů. 

Voličské průkazy se pro volby do zastupitelstev obcí NEVYDÁVAJÍ. Volič hlasuje ve volebním okrsku, 

kde je zapsán ve stálém seznamu voličů. 

  

Právo volit do zastupitelstva obce má: 

 státní občan ČR, který alespoň druhý den voleb, tj. 24. 9. 2022, dosáhne věku 18 let a je v den 

voleb v této obci přihlášen k trvalému pobytu 

o totoţnost prokáţe platným občanským průkazem nebo cestovním pasem ČR 

 státní občan jiného členského státu EU, který alespoň druhý den voleb, tj. 24. 9. 2022, dosáhne 

věku 18 let, má v den voleb v této obci trvalý pobyt nebo registrovaný přechodný pobyt a 

požádal nejpozději do 21. září 2022 obec dle místa svého pobytu o zápis do dodatku stálého 

seznamu voličů  

http://www.oldris.cz/úřední%20deska/rozpočet


o totoţnost prokáţe platným průkazem o povolení k trvalému pobytu nebo potvrzením o 

přechodném pobytu  

Neprokáže-li volič svoji totožnost a státní občanství potřebnými doklady, nebude mu hlasování 

umožněno. 
  

Překážkami ve výkonu volebního práva pro volby do zastupitelstev obcí je: 

 zákonem stanovené omezení osobní svobody z důvodu výkonu trestu odnětí svobody, 

 omezení svéprávnosti k výkonu volebního práva (musí být uvedeno ve výroku rozhodnutí soudu), 

 zákonem stanovené omezení osobní svobody z důvodu ochrany zdraví lidu (karanténa), 

 výkon vojenské základní nebo náhradní sluţby nebo sluţba vojáka z povolání v zahraničí. 

  

Stálý seznam voličů a jeho dodatek pro voliče s trvalým pobytem v Oldřiši (v případě státních občanů 

jiného členského státu EU i s přechodným pobytem) vede Obecní úřad Oldřiš. Stálý seznam a jeho dodatek 

se uzavírají dva dny přede dnem voleb, tj. 21. 9. 2022 v 16:00 hodin. 

 

Volba do přenosné hlasovací schránky: 
Volič můţe ze závažných, zejména zdravotních důvodů, poţádat obecní úřad a v den voleb okrskovou 

volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost, a to pouze v územním obvodu volebního 

okrsku, pro který byla okrsková volební komise zřízena- tj. pouze v Oldřiši. 

Ţádost je moţné vyřídit telefonicky na tel. 461/747 117, 702/120 281, nebo sdělením svého poţadavku 

okrskové volební komisi ve dnech voleb. 

  

Hlasování: 
Hlasovací lístky budou doručeny voličům na adresu místa trvalého pobytu nejpozději 20. 9. 2022, případně 

budou k dispozici ve všech volebních místnostech. 

Po obdrţení úřední obálky ve volební místnosti vstoupí volič do prostoru určeného k úpravě hlasovacích 

lístků.  

Volič můţe volit nejvýše tolik kandidátů, kolik členů zastupitelstva obce má být zvoleno. Do 

zastupitelstva obce Oldřiš se bude v září 2022 volit 15 zastupitelů. 

 

Volič můţe na hlasovacím lístku: 

 označit v rámečku před jménem kandidáta křížkem toho kandidáta, pro kterého hlasuje, a to 

v kterémkoliv ze sloupců, v nichţ jsou uvedeni kandidáti jednotlivých volebních stran (max. 15 

kříţků),  

 označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce s kandidáty volební strany nejvýše jednu 

volební stranu (tím je dán hlas kandidátům této volební strany v pořadí dle hlasovacího lístku 

v počtu 15 volených zastupitelů), 

 označit křížkem ve čtverečku jednu volební stranu a zároveň může označit v rámečku před 

jménem kandidáta křížkem další kandidáty, pro které hlasuje, a to v libovolných 

samostatných sloupcích, ve kterých jsou uvedeny ostatní volební strany. Takto volí předně 

jednotlivě označené kandidáty, dále tolik kandidátů označené volební strany, kolik činí rozdíl počtu 

členů zastupitelstva, kteří mají být zvoleni a označených jednotlivých kandidátů, a to v pořadí, 

v němţ jsou kandidáti označené volební strany uvedeni v jejím sloupci. 

                   

Informace ke způsobu hlasování uveřejníme pro připomenutí i v dalším čísle Zpravodaje. 

V Oldřiši se letos do Senátu nevolí.  

   --------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

SCHRÁNKY: Z důvodu dodávání volebních lístků do domácností, opět ţádáme občany, kteří nemají volně 

přístupnou poštovní schránku u svého domu, aby si ji včas zajistili (do těch modrých uzamykatelných 

nemáme přístup).  Volební lístky i ostatní korespondenci, nebo např. Zpravodaje, tak budeme moci 

doručovat v pořádku a vy je tak nebudete mít rozmočené od deště. 

 

 



Stále je možné žádat o kotlíkové dotace  

Aţ do konce srpna mohou nízkopříjmové domácnosti podávat 

ţádosti o kotlíkové dotace. Z 171,3 milionu korun je v Pardubickém 

kraji vyčerpáno jen 87 milionů korun, coţ je těsně nad polovinou. 

Hlavním kritériem je, ţe ţadatel pobírá starobní důchod nebo 

invalidní důchod 3. stupně, dávky hmotné nouze, nebo ţe průměrný 

čistý roční příjem na člena domácnosti v roce 2020 nebyl vyšší neţ 

170 900 korun. Ţadatelem o dotaci můţe být vlastník nebo spoluvlastník rodinného domu, bytové jednotky v 

bytovém domě, nebo trvale obývané stavby pro rodinnou rekreaci na území Pardubického kraje. 

„Dotace je poskytována na výměnu kotle na pevná paliva nesplňujícího 3., 4. a 5. emisní třídu za nový 

ekologický zdroj. Je to jedinečná šance získat dotaci aţ 95% ze způsobilých výdajů. Limity jsou u plynového 

kondenzačního kotle 100 tisíc korun, u kotle na biomasu 130 tisíc korun a u tepleného čerpadla 180 tisíc 

korun,“ uvedl radní pro regionální rozvoj a evropské fondy Ladislav Valtr. 

Ţádosti o poskytnutí dotace jsou předkládány prostřednictvím webové aplikace dostupné na webu 

https://www.pardubickykraj.cz  s následným doručením vytištěné a podepsané ţádosti vč. příloh na Krajský 

úřad Pardubického kraje. Kaţdé ţádosti systém přiřadí jedinečné registrační číslo, a to podle času 

elektronického podání. Ţádosti je moţné v uvedené aplikaci vyplňovat jiţ ode dne vyhlášení dotačního 

programu. Poté mohou ţadatelé vyplněné ţádosti prostřednictvím aplikace elektronicky odeslat. Po odeslání 

bude nutné ţádost vygenerovanou z aplikace vytisknout, podepsat včetně všech relevantních příloh a do 10 

pracovních dnů od data elektronického podání doručit v listinné podobě osobně, poštou nebo prostřednictvím 

datové schránky na Krajský úřad Pardubického kraje.                                          Zdroj: www.pardubickykraj.cz 

------------------------------------------------------------------------------------------ 

Několik fotografií z prací na místních komunikacích i silnici v obci 
Výstavba opěrné zdi na horní části obce u Novákových. Z větší části je jiţ výstavba hotová, ale řidiči budou 

muset ještě nějaký čas snášet dopravní omezení v tomto 

úseku. Další opěrná zeď- uţ poslední- bude vystavěna nad 

chalupou pana Švandy na dolním konci obce. Její výstavba 

je naplánována na srpen. 

Foto: SUS PK, P. Troják  

 

 

https://www.pardubickykraj.cz/


Oprava mostu u č. p. 212 na dolním konci. 

V době vydání Zpravodaje jiţ měl mít nový 

koberec, ale porucha techniky termín posunula. 

Na opravu mostů (tohoto a u Jiráňů) letos obec 

vyčlenila 1 mil. Kč. Na ostatní mosty jistě také 

dojde, jsou jiţ ohlodány zubem času a opravu 

vyţadují.  

Pozornost si zaslouţí i kovové lávky přes potok, 

na ty snad později také dojde.   

 

 

 

 

 
Finální povrch na humenní cestě k zastávce ČD  

- u Baštových. Cestička k zastávce je také 

v plánu rekonstrukcí. Zvaţují se různé varianty, 

od poloţení obalovačky aţ po chodníček ze 

zámkové dlaţby k peronu zastávky – tato 

varianta je prozatím asi nejlepší a 

doporučována technickým dozorem při 

opravách komunikací. 

 

                               
Hotové opěrné zdi se zábradlím u Benešových.  

Zelená barva by se moţná více hodila (alespoň 

z ţenských ohlasů), ale pokud musí být 

například z hlediska bezpečnosti modrá, tak musíme být rádi i za ni  
 

 

Upravené a dosypané krajnice, které si provedli 

majitelé přilehlých nemovitostí  u nově poloţeného  

asfaltového koberce (dolní konec obce u 

Lejhancových) 

 

 



INFORMACE ZE ŠKOLNÍ JÍDELNY 
Váţení strávníci a rodiče dětí MŠ a ZŠ,z důvodu rostoucích cen u energií, 

vody, plynu a potravin, jsme nuceni zvýšit od 1. 9. 2022 cenu oběda u všech 

kategorií.Přehled kategorií podle ceny: 

Děti MŠ 2-6 let - z 38kč na 43,-kč ( 22x43= 946,-kč/měsíc) 

Děti MŠ 7 let -   ze 40kč na 45,-kč  ( 22x45 = 990,-kč/měsíc) 

U této kategorie je cena počítána za celodenní stravu ( 2x svačinka + oběd). 

Kategorie ţáci ZŠ: 

Ţáci 6 - 10 roků - z 25,-kč na 30,-kč ( 22x30 = 660,-kč/měsíc) 

Ţáci 11-14 roků - z 26,-kč na 31,-kč ( 22x31 = 682,-kč/měsíc) 

Kategorie cizí strávníci: 

U této kategorie se cena oběda zvyšuje z 68,-kč na 78,-kč (22x78= 1.716,-

kč/měsíc). 

Ţádám všechny strávníky a rodiče dětí MŠ a ZŠ, aby si v měsíci SRPNU!!!! 

upravili své TRVALÉ PŘÍKAZY na částky, které jsou uvedeny v závorkách 

u kaţdé kategorie. 

 

2. INFORMACE 

Na začátku měsíce července bylo provedeno vyúčtování přeplatků za stravné. 

Částky byly vráceny na bankovní účty strávníků. Tímto vás chci informovat, 

ţe strávníkům, kterým byl vrácen přeplatek, si musí poslat platbu na měsíc 

SRPEN. 

V měsíci SRPNU je pouze 13 obědů. Začínáme vařit aţ od 15. 8. 2022. Stačí 

poslat částka 884,-kč (13x68,-kč). 

Na jakékoliv dotazy ohledně ŠJ ( zdraţení oběda, přeplatky) se obracejte na 

p. Kvapilovou - tel: 730 431 198. 

Děkuji za pochopení, a přeji všem krásné léto a dětem krásný zbytek 

prázdnin.                                                   Za kolektiv ŠJ   Kvapilová G. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

  

 

 

 

 

 

P o d ě k o v á n í 

Děkuji panu Šplíchalovi, 

paní Novákové Marii i 

ostatním, o kterých 

jmenovitě nevím, za péči 

o veřejné prostranství u 

křížků v obci. 

Pan Šplíchal udržuje 

zeleň u křížku na Bělidle 

a paní Nováková 

zkrášluje křížek u 

Radiměřských. Ostatní 

křížky jsou svými 

blízkými sousedy také 

opečovávané, bohužel 

jmenovitě nevím kým, což 

mě mrzí – rád bych jim 

osobně poděkoval. Činím 

tak aspoň touto cestou. 

Moc si vaší práce vážím. 

starosta 

 

I. AGRO Oldřiš a.s. hledá 

zájemce na pracovní pozici:  

 

ošetřovatel skotu / krmivář 

 
kladný vztah ke zvířatům a ŘP – 

skupiny T podmínkou.  

 

Jedná se o 2 směnný provoz, 

 pracovní fond 39 hod / týdně,  

hrubá mzda: 27000-32000/měsíc. 

Nabízíme: 25 dnů dovolené, 

příspěvek na stravu ve výši min. 

3000Kč/měs., příspěvek na 

penzijní připojištění 500 Kč/měs, 

13. plat, motivační odměny.  

Kontaktní osoba:  

Lossmannová Helena,  

mobil: 602 644 289,  

e-mail: hlossmannova@gmail.com 

 

mailto:hlossmannova@gmail.com


 

 

 

 

 

 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Ohlédnutí za školním rokem 2021/2022 v MŠ Oldřiš 

Školní rok utekl opět jako voda a před námi jsou zase prázdniny. Ještě neţ nám i ty proklouznou mezi prsty, 

rádi se s Vámi podělíme o pár záţitků a vzpomínek na tento školní rok. 

První velké dobrodruţství nás čekalo hned začátkem podzimu, kdy jsme byli „zachráněni“ hasiči v rámci 

pravidelného cvičení. Následná ukázka hasičského auta a techniky děti doslova nadchla. 

Mnohaletá spolupráce s Centrem Bohuslava Martinů v Poličce po covidové pauze pokračuje vesele dál. V 

tomto školním roce jsme navštívili pět výstav (Poskládejte střípky skla, Vánoce z depozitáře, Svátky jara, 

Polička plná her a Zábaviště pro sviště). Poslední zmiňovaná výstava byla, jak jiţ název napovídá, opravdu 

velmi zábavnou, veselou a interaktivní. Zaměřena byla na tvorbu ilustrátorky Venduly Hegerové a umístěna 

jiţ tradičně do výstavních sálů Městské galerie na radnici. 

Jsme moc rádi, ţe jsme mohli na oplátku pozvat CBM k nám do školky na „návštěvu“. Bylo to v rámci 

projektového dne v Mš s názvem Od květinky ke košilce. Za pomoci pohádky Krtek a kalhotky jsme si prošli 

cestu výroby látky a následně i oblečení. Některé z těchto činností jsme si mohli i vyzkoušet. 

Pravidelným hostem je u nás naopak Divadlo JoJo, které přiveze pokaţdé jinou, ale vţdy velmi zábavnou a 

poučnou, pohádku. Tentokrát to byla pohádka O sněhovém nadělení, Zvědavá pohádka a pohádková klasika 

Dlouhý, Široký a Bystrozraký.  

Dále jsme po dvou letech mohli konečně zase vyrazit na plavecký výcvik a dopravní hřiště v Poličce. 

Zavítali jsme i do Tylova domu na několikrát odloţené divadelní představení, které bylo inspirováno 

pohádkovou kníţkou Dášeňka čili život štěněte od Karla Čapka.  

Spoustu legrace jsme ale také zaţili ve školce. Kromě běţných dní to byl například karneval, návštěva čertů, 

samozřejmě nemohly chybět Vánoce a po pauze i velikonoční dílna s rodiči a v neposlední řadě besídka u 

příleţitosti oslavy svátku všech maminek. 

Aţ k Pardubicím jsme se vydali na výlet. Pod hradem Kunětická hora v Království perníku na nás čekala 

perníková chaloupka i s dědem Vševědem a hodnou Jeţibabou. Ty nás provedli svým královstvím a ukázali 

nám, mimo jiné, jak se vyrábí a zdobí perníčky. Po jídle jsme se vypravili prozkoumat okolí, kde se nachází  

 



obora s daňky, ohrady s domácími zvířaty a velké hřiště. Vše, cestu autobusem nevyjímaje, dohromady 

utvořilo velmi zábavný den plný poznání a legrace. 

Jiţ tradiční tečku za školním rokem udělalo „Rozloučení se školáky“, spojené s opékáním buřtíků na 

školkové zahradě. Letos jsme na cestu do první třídy vyprovodili početnou skupinku šesti budoucích 

prvňáčků, kterým ještě jednou přejeme šťastný vstup mezi školáky, a nejen jim, krásné léto plné sluníčka, 

výletů, zábavy a radosti. Po prázdninách se na všechny děti opět bude těšit celý odpočatý kolektiv Mateřské 

školy.  

Text a foto: Lenka Mičková 

 

 

 



                

Nezvyklé blahopřání   
Hádanka pro zvídavé občany, aneb kdyţ chceš 

popřát jinak 

Co pozorujeme  
 

Jsem nevinná jak Vesmír, 

jsem snad řeholnice? 

Kdo ví! 

Nevinnost a laskavost mnou prostupuje, 

jsem snad světice? 

 

Kdo ví! 

Mám čtyři tělesa, 

jsem snad kráva? 

Kdo ví! 

Haleluja, Vesmír bdí. 

                                          Empéčko 

 S dotazy se obracejte na tel.: 734 723 888 

 

Přijela pouť!  

Ţe přijela pouť, asi netřeba psát, ţe? Jestli to někdo nepoznal podle data 

v kalendáři a natěšených dětí v okolí, tak dle hluku a ruchu v obci si to 

určitě připomněl.  
 

Po dvou letech covidových omezení jsme si mohli opět uţít pouť se vším 

všudy. Jedinou vadou na kráse bylo dopravní omezení, komunikace ve 

výstavbě a zvýšená prašnost. Přesto ţeny a dívky vynesly ze skříní své 

nové šaty a otevřené střevíčky a nedbaly nic na to, ţe si je zapráší. Na pouť 

se to prostě musí . Ani pánové nezůstali pozadu a hrdě se vedle svých 

krásných poloviček vyjímali. Rozzářená očička dětí, papírové růţe v rukou 

mladých slečen a prázdné peněţenky rodičů jsou v Oldřiši i Borové typické 

pro pouťový víkend. Tradiční rivalita mezi oldřišáky a borováky „čí je 

pouť“ je snad uţ ta tam a i na borovské straně bylo kolegy z borovského 

sboru připraveno dobré občerstvení, které se sluší a patří podpořit návštěvou, coţ mnozí oldřišáci splnili. 
 

Na oldřišské straně v zrekonstruovaném areálu za Orlovnou členové SDH pro návštěvníky poutě tradičně 

připravili bohaté občerstvení a taneční zábavy, tak jak je zde o pouti zvykem.  Dlouhou éru tanečních zábav 

se skupinou Kyvadlo 

vystřídaly kapely nové – pro 

některé starší ročníky 

posluchačů to asi byly kapely   

s hůře zapamatovatelnými 

názvy. V pátek k tanci a 

poslechu hrála kapela 

s názvem „Paní věší prádlo“, 

kterou si přišlo poslechnout 

cca 550 návštěvníků a jejíţ 

název jeden z návštěvníků 

nevědomky přejmenoval na 

„Madam pere hadry“ , coţ 

mnohé pobavilo. V sobotu 

byla účast menší – cca 350, 

coţ ale nevypovídá o kvalitě 

skupiny či jejího repertoáru, ale o mnoţství jiných kulturních akcí v okolí. Hrála skupina „Fízl band“. 

Tradiční vystoupení „Countrymenů“ v neděli bylo beze změn – účast posluchačů velká, počasí super a 

bramboráky v občerstvení došly také tradičně jako první.    

 

Je úţasné kolik místních občanů, rodáků a jejich rodin, včetně občanů okolních vesnic s rodinami dorazí na 

nedělní besedu. Je krásné sledovat, jak se spolu baví sousedé z vesnic a debatují nad různými tématy. Toto je 

asi to nejpříjemnější na celém víkendu a je to veliká odměna za veškeré úsilí při pořádání této akce. Tímto 

vám děkujeme, ţe jsme mohli společné strávit krásný víkend. Omlouváme se sousedům, kteří zaţili tři dny 

hluku, rádi bychom slíbili, ţe to příští rok napravíme, ale to bychom asi přišli o kus obecní kultury a tradice. 



 

Pokud chcete proţít další příjemné setkání, 

tak Vás srdečně zveme opět od areálu za 

Orlovnou na jiný typ akce. V sobotu večer 

13. 8. 2022 se bude konat jubilejní jiţ X. 

ročník soutěţe v poţárním útoku Oldřišská 

večerní O Pohár starosty obce. Soutěţit se 

začne ve 21.00 hod. 

                                                                         SDH Oldřiš   

Foto J. Radiměřský, J.Siváková 

 

----------------------------------------- 
 

V okrese Svitavy vzniká prostor pro podporu duševního zdraví 
 

V našem svitavském regionu zahájil v květnu 2022 svoji činnost nový zapsaný spolek s názvem 

DušeProstor, jehoţ cílem je poskytovat bezpečný a přátelský prostor všem, kteří mají zájem se setkávat za 

účelem podpory duševního zdraví. Chceme pomáhat otevírat témata související s duševním zdravím a 

věnovat se této problematice v celé její šíři. Spolek pořádá různé klubové, aktivizační a vzdělávací činnosti, 

na řadu přijdou i kulturní a osvětové akce, přednášky, besedy a také víkendové pobyty.  

Všechny akce a činnosti jsou 

určeny lidem ze svitavského 

okresu. Aktivity budou pořádány 

většinou právě ve Svitavách 

(prozatím v prostorách Centra 

duševního zdraví Svitavy - nám. 

Míru 29/87, budova Komerční 

banky) v odpoledních hodinách. 

Budeme moc rádi za Vaši 

podporu a pomoc při vytváření 

DušeProstoru. Náš spolek můţete 

podpořit svojí účastí na akcích, 

členstvím ve spolku, nebo také 

zapojením se do příprav, 

realizace či propagace aktivit.  

Pokud se k DušeProstoru, z. s. 

chcete jakýmkoliv způsobem 

přidat, napište nám na e-mail 

duseprostor@gmail.com, nebo 

volejte na číslo +420 605 541 

805. Více informací o spolku a 

jeho aktivitách naleznete na 

našem webu www.duseprostor.cz 

nebo na Facebooku 

Duše_Prostor.  

Těšíme se na setkávání s Vámi!  

Kolektiv DušeProstoru, z. s.  

 

http://www.duseprostor.cz/


Hasík  

V posledním článku ke krouţku „Hasík“ jsem končila tím, ţe se děti chystají na další soutěţ v Poličce. 

Soutěţe jsme se zúčastnili a musím napsat, ţe velmi úspěšně. Děti se sice ještě nechaly trošku svázat trémou, 

ale brzy se rozkoukaly a hrdě útočily na přední příčky. Nechyběla jim chuť soutěţit, snaha ani rychlost, ale 

uţ jen najít si ten svůj správný styl a grif. Ten 

přichází aţ časem a trénováním.  

Tato soutěţ v Poličce byla první zkušeností pro 

nejmenší hasíky - pro přípravku (4-6 let). 

Předvedli na veřejnosti svůj první útok a sklidili 

za něj velký potlesk. Protoţe v této kategorii 

soutěţila jen dvě druţstva, skončili druzí a tím 

pádem si odvezli kromě první zkušenosti ze 

soutěţe i medaile.  

Starší děti bojovaly v soutěţi jednotlivců v běhu 

na 60 m s překáţkami. Nejlépe se umístila 

Zuzka Navrátilová v mladších ţákyních, 

Berenika Hejduková ve starších ţákyních, 

Vojtík Koutný v mladších ţácích a Libor 

Andrlík ve starších ţácích. V soutěţi „dráček DODO“ pro přípravkové děti se nejlépe umístil Mareček 

Lorenc. Luxusně se povedl poţární útok mladším ţákům, ale přesto to ve velké konkurenci stačilo jen 13. 

Místo. Starším ţákům se útok také povedl, ale protoţe těsně před soutěţí onemocněl jeden z našich borců, 

muselo se rychle hledat 

náhradní řešení a obsadit 

prázdnou pozici v sestavě 

starších ţáků mladší ţákyní. 

Byla jí Karolínka Andrlíková, 

která to zvládla bravurně, ale 

v konkurenci druţstev, které 

trénují o poznání déle, to 

nestačilo na čelní umístění. 

Nám to však vůbec nevadí, my 

sportujeme pro radost a zábavu. 

Medaile a výhry potěší, ale jsou 

jen třešničkou na dortu.   
Vojtík startuje na DoDo soutěţi     Mladší ţáci – poţární útok           Kačenka na startu jednotlivců na 60m  

 

Poslední schůzka před prázdninami 

Poslední schůzka krouţku byla za Orlovnou a byla pracovní! Dospělý 

by si povzdechl ach jo, práce . Ale děti ne! Vrhly se na to jak vosy 

na bonbón a za chvilku to bylo udělané. Ptáte se co??  V rámci 

generálních oprav a údrţby kiosků za Orlovnou sborem dobrovolných 

hasičů, děti natřely podlahu před kiosky, protoţe i ony jsou členy 

sboru a své členství berou váţně.  

Aby to však nevypadlo tak růţově, musím přiznat, ţe děti asi půl 

hodiny natíraly, ale po práci jsme je hodinu od barvy umývali   .  

Nakonec jsme si dali nealkoholické šampíčko, nanuka a popřáli si 

hezké prázdniny.  

 

Na Oldřišské noční soutěži 13. 8. bychom rádi divákům ukázali 

požární útoky našich juniorských týmů, zatím však nevíme, kolik dětí se 

bude moci zúčastnit a zda bude prostor a čas si zatrénovat. Bude to 

zřejmě překvapení večera.                             
                                                                                                                          Foto a text R. Koutná   



Informace od Jednotky Sboru dobrovolných hasičů Oldřiš 

Váţení spoluobčané,  

přinášíme Vám informace od Jednotky Sboru Dobrovolných Hasičů Oldřiš. 
 

V průběhu měsíce června a července kromě pravidelné údrţby, cvičení a školení 

jednotka vyjíţděla k těmto událostem: 

Na základě ţádosti a domluvy s pořadateli Dne myslivosti, lesnictví a ochrany přírody vyrazila jednotka 

v sobotu 11. června na technickou pomoc do místa konání akce. Jednalo se o preventivní účast za účelem 

zajištění poţárního dozoru, který jednotka vykonávala od 8.00 do 21.00 hod. 

Ve středu 29. června vyjela jednotka na technickou pomoc k občanům do střední části obce na likvidaci 

obtíţného hmyzu. Na podobnou událost poté vyjela jednotka také v pondělí 25. 7., kdy likvidovala 

nebezpečný hmyz u nemovitostí v dolní části obce. 

Znovu připomínáme, ţe Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Oldřiš je tu zřízena pro pomoc občanům v 

obci, takţe Vám kdykoliv ráda pomůţe. Pokud se nejedná o akutní událost a potřebujete pomoc jednotky, tak 

neváhejte kontaktovat starostu obce.  

Jelikož o prázdninách prožíváme velmi horké a slunečné počasí, tak 

připomínáme opatrnost, na kterou upozorňují také hasiči Pardubického kraje. 

Když jsou vysoké teploty, a tedy i vyprahlá zem, která se lehce vznítí, se vyhněte v 

přírodě jakékoliv manipulaci s otevřeným ohněm. V období sucha hrozí nebezpečí vzniku požárů a 

následných škod, případně i ohrožení životů. Nerozdělávejte oheň v přírodě, zejména v lesích, nevypalujte 

trávu, neodhazujte cigaretové nedopalky na zem, nepoužívejte přenosné vařiče a jiné zdroje otevřeného 

ohně. Hasiči Pardubického kraje od prvního prázdninového dne až do 24. července likvidovali v přírodním 

prostředí již 19 požárů, z toho 10 požárů bylo v lese, ostatní pak louky, pole a zahrady.  

Opatrní buďte ale i vy sami. Vysoké teploty totiž představují velmi vysokou zátěž na lidský organismus. Hrozí 

nebezpečí přehřátí a dehydratace. Děti ani zvířata neponechávejte v automobilech zaparkovaných na 

přímém slunci. S příchodem léta je možné na parkovištích spatřit zamčená auta a uvnitř vozu je buď malé 

dítě, nebo pes. Pamatujte, že dítě se samo pomoci nedovolá. Každá minuta v zavřeném autě je kritická a lidé 

mají velmi často zkreslenou představu o tom, kolik času v obchodech strávili. Prosíme, nenechávejte uvnitř 

vozu své ratolesti ani zvířata. 

Kurzívou psané informace jsou převzaté z webových stránek HZS Pardubického Kraje (por .Bc. Vendula 

Horáková, tisková mluvčí).  
                                                                                                                          Za Jednotku Sboru Dobrovolných Hasičů Oldřiš Jakub Radiměřský 

------------------------------------------------------------------------------------------ 

Z knihovny… 
Knihovna je i přes prázdniny otevřená. Zveme k její návštěvě i místní chalupáře a chataře, kteří si zapomněli 

kratochvilné prázdninové čtení doma, aby si přišli vybrat knihu do naší knihovny.  Máme novinky:    

  



P o z v á n k y   

 



 

 
 

Info k „blešáku“ : 

Pravidla pro prodejce - s ţivnostenským listem: 

 Prodejci - ţivnostníci s ţivnostenským listem, kteří vykonávají tuto činnost za účelem zisku, musí mít vţdy 

(s sebou) ţivnostenský list, opravňující ho k prodeji. 

 Profesionální prodejci jsou taktéţ povinni viditelně na své prodejní místo umístit informace o své ţivnosti, 

především jméno a příjmení, adresu fy., spojení a IČ. 

 Na vyţádání musí vydat kupujícímu doklad o zaplacení, dle platných předpisů ČR 

  

Pravidla pro prodejce - bez ţivnostenského listu: 

 Prodejci mohou obchodovat pouze s vlastním, zejména pouţitým zboţím, které jiţ nepotřebují, nebo jim jen 

překáţí a chtějí je zpeněţit či směnit. 

 K tomu nepotřebují ţivnostenský list, neboť neprovozují ţádné ţivnosti. Příjem z této nepravidelné 

činnosti nepodléhá povinnosti jej v budoucnu zdanit. 

 Nemusí kupujícím vydávat doklad o zaplacení, ani se řídit reklamačním řádem.      

 

Dětští prodejci: 

 Děti do 15 let v doprovodu rodičů, nebo jiných rodinných příslušníků, starších 18 let, si mohou u nás 

prodávat jiţ své nepouţívané hračky, kníţky, hry, oděvy aj. 

------------------------------------------------------------------------------------------ 

Nabídka: Nabízím zdarma zavařovací sklenice, látky v menších i větších metrážích, 

kancelářské šanony. Osobní odběr v Oldřiši. Kontakt: 725 068 903, Janáček.   

 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Drůbežárna Mírovka 

bude prodávat ve středu  

10. 8. 2022 

v 12.55 hod u obecního úřadu 

kuřice – stáří 18-22 týdnů,  

cena 225-245,- Kč/kus. 

Objednávky je možné na tel. 

777/989 809 

 

Informace k vydávání Zpravodaje:  OLDŘIŠSKÝ ZPRAVODAJ je periodický tisk územního samosprávného celku. Zpravodaj 

vydává Obec Oldřiš, Oldřiš 132, tel.: 461 747 117, vychází 1x měsíčně bezplatně v nákladu 280 výtisků. www.oldris.cz . Povoleno 

Ministerstvem kultury ČR pod evidenčním číslem MK ČR E 22726. Do Zpravodaje můţe svými příspěvky přispívat kaţdý, kdo má 

zájem. Příspěvky neprochází redakční jazykovou úpravou, pisatel bude pod svým článkem vţdy jmenován. Podepsané příspěvky 

vyjadřují názory pisatelů a nemusí být totoţné s názorem vydavatele. Příspěvky zasílejte mailem na adresu: ucetni.oldris@email.cz . 

Uzávěrka je vţdy 20. den v měsíci.   
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